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moj o Mazouiiecki-z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Spolecznej,

Bezpieczeiistwa Publicznego i Ochrony Srodowiska
kt6re odbylo sie w dniu 16 listopada 2011 roku

o godzinie 1400 posiedzenie Komisji otworzyl i przywital wszystkich zebranych
Przewodniczacy Radoslaw Dec. Po stwierdzeniu quorum (lista obecnosci stanowi zalacznik
nr 1 do protokolu.) odczytal proponowany porzadek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porzadku obrad.
3. Przyjecie wniosk6w w sprawie zmian porzadku obrad.
4. Realizacja programu szczepieri ochronnych przeciwko grypie w roku 2011.
5. Wydanie opinii w sprawie projektu uchwaly w sprawie przyjecia Strategii

Rozwiazywania Problem6w Spolecznych Miasta Marki na lata 2011-2015.
6. Sprawy rozne.
7. Zamkniecie posiedzenia.

Pkt. 3. Przyj~cie wniosk6w w sprawie zmian porz'!dku obrad.

Brak wniosk6w.

Pkt. 4. Realizacja programu szczepieii ochronnych przeciwko grypie w roku 2011.

Przewodniczacy Komisji Radoslaw Dec udzielil glosu Panu Naczelnikowi Wydziahi Spraw
Spolecznych Piotrowi Matusiakowi.

Naczelnik Piotr Matusiak poinformowal, ze co roku realizowany jest w Markach program
bezplatnych szczepieri dla os6b z grupy szczeg6lnego ryzyka od 60 do 65 roku zycia; w tym
roku realizowaly go dwa niepubliczne zaklady opieki zdrowotnej ; kazda z plac6wek rna na
ten eel przeznaczone 10 tys zl; do tej pory w Przychodni Eskulap szczepieniu poddalo sie 17
os6b w Przychodni Kardio - med 173 osoby. Szacujemy ze szczepieniom w tym roku podda
sie ok. 400 os6b tak jak to mialo miejsce w latach poprzednich kwota na zarezerwowana na
realizacje programu w tym roku to 20 tys zl; akcje szczepien poprzedzila akcja promocyjne.

Przewodniczacy Komisji zapytal 0 cene jednostkowa szczepienia.

Pan Naczelnik poinformowal, iz cena jednego szczepienia wynosi 35zl ; program szczepien
realizowany jest od 2008 roku.

Naczelnik Piotr Matusiak poinformowal, ze w 2008 roku szczepieniom poddalo sie ponad
400, w 2009 roku szczepieniu poddalo sie 389 os6b, natomiast w 2010 roku 335.

Pan Piotr Matusiak powiedzial, ze miasto stara sie rozpropagowac wsrod mieszkancow
wszelkiego rodzaju bezplatne badania profilaktyczne; organizowane sa wizyty mamo-busu
badz cytomamo-busu w Markach; w Wolominie trwa bezplatna akcja badania cukru;
wszelakie bezplatne badania staramy sie rozpropagowac wsrod mieszkancow,
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Radna Danuta Stefaniak zapytala czy badania poziomu cukru obejmuja rowniez, wsrod
dzieci.

Pan Piotr Matusiak powiedzial, ze posiada informacje, ze wszyscy kt6rzy zglosza sie na
badanie w Warszawie do wytypowanego Zakladu Opieki Zdrowotnej sa przebadani..

Burmistrz Janusz Werczynski poinformowal, ze chcielismy przeprowadzic taka akcje wsrod
dzieci, ale nie jest to dobry pornysl; rnozemy sfinansowac takie badania; najlepszym
rozwiazaniem byloby zeby rodzicie poszli z dziecmi do przychodni i zrobili taki podanie. W
szkolach jest to niemozliwe, poniewaz dzieci moga oszukac ze nic nie jadly i wtedy te
badania moga wyjse blednie, Dlatego lepiej jesli rodzice wezma odpowiedzialnosc za swoje
dziecko i sami przyjda z nim na badanie.

Pkt. 5. Wydanie opinii w sprawie projektu uchwalv w sprawie fJrzvleC13 Strategii
Rozwi..zywania Problemow Spolecznych Miasta Marki na lata 2011-2015.

Projekt uchwaly w sprawie przyjecia Strategii Rozwiazywania Problem6w Spolecznych
Miasta Marki na lata 2011-2015 Druk nr 126 stanowi zalacznik nr 2.

Burmistrz Janusz Werczynski przedstawil projekt uchwaly w sprawie przyjecia Strategii
Rozwiazywania Problem6w Spolecznych Miasta Marki na lata 2011-2015 Druk nr 126.

Pani Kierownik Lidia Plachetko Osrodka Pomocy Spolecznej
Pani kierownik Osrodka Pomocy Spolecznej Lidia Plachetko przedstawila podstawy prawne a
nastepnie poruszyla priorytety: wzrost uczestnictwa dzieci w wychowywaniu przedszkolnym;
ub6stwo tworzenie mechanizm6w wychodzenia z bezdornnosci i zapobiegajacych
przechodzeniu os6b ubogich w stan bezdomnosci: starosc podniesienie jakosci zycia os6b
starszych, zaspokojenie ich potrzeb poprzez spokojne i skoordynowane dzialania podmiot6w
majacych wplyw na realizacje regionalnej polityki spolecznej; bezrobocie rozwijanie
aktywnej polityki rynku pracy w zakresie dzialan objetych pomoca spoleczna, wspieranej
przez realizacje sektorowych i regionalnych program6w; niepelnosprawnosc wyr6wnanie
szans os6b niepelnosprawnych i przeciwdzialanie ich wykluczeniu spolecznemu.
Wyslalismy 8 os6b by zrobilo sobie kursy aby zdobyli doswiadczenie, zeby udalo im sie
znalezc prace. Jedna osoba zrobila sobie kurs gastronomiczny, kolejna glazurniczy, a
pozostale szesc obsluge kasy fiskalnej. W ten spos6b mozerny pom6c tym ludziom znalezc
prace i pozwolic im na lepsze zycie, Na terenie naszej Gminy przydal by sie dom
samopomocy ludziom potrzebujacyrn, samotnym, kt6rzy mogli by przyjsc zawsze bylo by
towarzystwo. Miesieczny koszt pobytu w domu opieki wynosi 2,5tys zl, Nie kazdego na taki
pobyt stac,

Czy na terenie powiatu znajduje sie taki dom samopomocy?

Na terenie naszego powiatu nie rna takiego domu. Rowniez dla rodzic6w niepelnosprawnych
dzieci bylo by to odciazenie bo mogli by zostawic je pod opieka i udac sie do pracy. Wiemy
ze nie wszyscy mieszkaricy maja kanalizacje, mogli by przyjsc i zrobic sobie pranie.

Burmistrz Janusz Werczynski wprowadzil w formie autopoprawki zmiane tytulu i zalacznika
projektu uchwaly zawartego w druku nr 126 na nastepujacy "Strategia Integracji i
Rozwiazywania Problem6w Spolecznych Miasta Marki na lata 2011-2015".

2

,£~to£~ 0L



Przewodniczacy Komisji Radoslaw Dec zarzadzil glosownie w sprawie wydania opinii do
projektu uchwaly w sprawie przyjecia Strategii Integracji i Rozwiazywania Problem6w
Spolecznych Miasta Marki na lata 2011-2015.

Glosowanie:
za wydaniem pozytywnej opinii- 8
przeciw-O
wstrzymalo sie-O
(w glosowaniu bralo udzial 8 radnych)

Wydano pozytywna opinie,

Pkt. 6. Sprawy rozne.

Radny Orych skierowal pytanie do Burmistrza Janusza Werczynskiego. Do kiedy Set
przewidziane prace na ulicy Ok6lnej jesli chodzi 0 odwodnienie w kontekscie odbudowy
zabezpieczen przy szkole.

Burmistrz Janusz Werczynski poinformowal, iz prace na ulicy Ok6lnej prowadzone na
wysokosci SP or 1 zostaly zakonczone; w przyszlym roku wazne jest by wybudowac
przylacze kanalizacyjne do szkoly podstawowej or 1; pozostalo tylko skrzyzowanie ulicy
Ok6lnej z 11 Listopada; budowane beda dwie przepompownie; pojawil sie problem, dno
takiej przepompowni siega 7 metr6w pod ziemia, trzeba jet w ziemni zakotwiczyc tak, aby
cisnienie wody nie wypchnelo jej w gore, lustro wody obnizylo sie w spos6b zasadniczy,
gdyz w ostatnim czasie nie bylo opad6w deszczu, jednak jest wciaz wysoko; przepompownia,
kt6ra stala na zbiegu ulicy Mickiewicza, Kosciuszki, Sosnowej tam zostaly zabite 3 studnie
po 2 lub 3 tygodniach pompowania wody; lustro wody zostalo obnizone, a dno siegalo 2,5
metra, a trzeba bylo je poglebic by osiagnelo glebokosc 7 metr6w; jest problem z terminami
na kazdym z kontrakt6w; ulica Wsp6lna jest tym trudnym miejscem gdzie te roboty w tej
chwili zaczely sie posuwac, ale przez dlugi czas pracowano nad technologia odwodnienia
wykop6w.

Radny Orych kiedy bysmy planowali odbudowe prog6w zwalniajacych, przejscie dla
pieszych lub podniesienie skrzyzowania 11 Listopada i ulicy Ok6lnej czy wiemy co bedziemy
realizowac?

Burmistrz Janusz Werczynski powiedzial, ze ta trasa jezdzily autobusy miejskie a ZTM
postawilo warunek, iz na trasie przejazdu autobus6w nie moze bye prog6w zwalniajacych;
srodki przeznaczone na drogi zostaly juz praktycznie zagospodarowane; duzo jest zobowiazan
za kt6re bedziemy mogli zaplacic z pieniedzy przyszlo rocznych; to byl trudny rok ze
wzgledu na liczne podtopienia posesji w Markach; analizowalismy koszty zwiazane z
podniesieniem tego skrzyzowania, koszt to kilka dziesiat tysiecy zlotych; zachecam do
skontaktowania sie z Panem Adamem Stachoniem, kt6ry ta sprawe zbadal doglebnie.

W dalszej czesci dyskusji poruszono kwestie zamontowanych barierek wzdluz ul.
Pilsudskiego przez GDDKiA.

Przewodniczacy Radoslaw Dec poprosil 0 zabranie glosu Pana Naczelnika Spraw
Spolecznych w sprawie konsultacji dotyczacych przyjecia Programu Przeciwdzialania
Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Miasta Marki na lata 2011-



2015. Jak wygladaly konsultacje w sprawie trybu powolywania i odwolywania czlonkow
zespolu interdyscyplinarnego oraz szczegolowych warunkow jego funkcjonowania.

Pan Naczelnik Piotr Matusiak poinformowal, iz w dniach 21- 25 pazdziemika zostaly
przeprowadzone konsultacje zgodnie z uchwala Rady Miasta Marki z 2010 roku w sprawie
okreslenia szczegolowych sposobow konsultowania z organizacjami pozarzadowymi;
konsultacje polegaly na wywieszeniu na stronie intemetowej oraz w biuletynie informacji
publicznej Miasta Marki obu dokumentow; czekalismy na zgloszenia uwag lub sugestii na
podany adres intemetowy, w wyzej wymienionym terminie nie wplynely zadne uwagi, ani

. sugestie co do obu projektow,

Radny Orych zapytal jak beda wygladac prace kanalizacyjne kiedy przyjda mrozy? Jakie jest
nasze stanowisko w tej sprawie?

Burmistrz Janusz Werczynski powiedzial, ze sprawa jest bardzo trudna z jednej strony
jestesmy zainteresowani by roboty postepowaly jak najszybciej i aby sprzyjajaca aure
wykorzystywac maksymalnie; nie mozemy pozostawic rozkopanych ulic na zime; sytuacja sie
poprawila co do poczatku roku, lustro wody sie powoli normuje, nie ma podstopien,

Radny Jacek Orych przypomnial, ze zglaszal wraz z kolegami z klubow radnych do projektu
budzetu propozycje zamontowania barierek ochronnych przy ulicy Stawowej wzdluz jeziora
tzw. Konne.

Burmistrz Janusz Werczynski poinformowal, ze powstaje nowy pomysl rozwiazania tego
problemu; chcemy wybudowac row odwadniajacy wzdluz ulicy Stawowej od stawu .Konne",
polaczyc go z rowem melioracyjnym, ktory biegnie wzdluz ulicy Stawowej na wysokosci
Orlika, ktory przebiega na druga strone i odprowadza wode; wybudowanie takich barierek nie
jest mozliwe w tym roku poniewaz nie ma na to pieniedzy,

Radna Agnieszka Luzynska zapytala 0 bieg ulicy Malej i Waskiej; ulica Mala przestala bye
slepa ulica i ma teraz polaczenie z ulica Dojazdowa; mieszkancy tej ulicy skarza sie, ze nie
ma chodnika i dzieci narazone sa na niebezpieczenstwo, nie ma nawet znakow
ograniczajacych predkosc,

Burmistrz Janusz Werczynski poinformowal, ze na tym odcinku znajduje sie chodnik; to jest
pas drogi krajowej, mozerny zwrocic sie do GDDKiA z prosba by zwrocili na to uwage,

Radny Tomasz Paciorek zapytal czy niedotrzymanie terminu przez wykonawcow kanalizacji
pociaga za soba niewyplacenie czesci transzy z srodkow unijnych; czy zostalo to
uregulowanie na linii Urzad -wykonawca.

Burmistrz Janusz Werczynski powiedzial, ze regulacja taka powinna nastapic na drodze
inwestor a wykonawca.

Radny Dariusz Boryczko zapytal czy jest wstepny harmonogram prac budowy sieci
kanalizacyjnej w Strudze.

Burmistrz poinformowal, iz w stosunku do tego konkretnego przetargu zostaly sformulowane
przez Urzad Zamowien Publicznych uwagi; wedle jednostki realizujacej projekt te uwagi sa



nie uzasadnione i w tym zakresie zostaly skierowane do UZP; umowa nie jest jeszeze
podpisana; w tym rejonie sa duze problemy jesli ehodzi 0 lokalizaeje trzeeh pompowni.

Przewodniczacy Komisji zapytal jaki bylby koszt zbi6rki odpad6w biodegradowalnyeh
przede wszystkim lisci i traw; na nastepne posiedzenie komisji prosilbyrn aby oszacowac
koszta zwiazane z taka zbi6rka.

Burmistrz Janusz Werczynski powiedzial, ze istnieje mozliwosc przeprowadzenia takiej
zbi6rki juz w roku 2012 jednak projekt budzetu nie przewiduje srodkow na ten eel; natomiast
w roku 20 13 bedzie juz na gminie ciazyl obowiazek, poniewaz w zycie wehodzi nowa ustawa
smieciowa.

Pkt. 7. Zamkniecie posiedzenia.

o godzinie 1540 Przewodniczacy Radoslaw Dec zamknal posiedzenie Komisji Zdrowia,
Opieki Spolecznej, Bezpieczenstwa Publieznego i Oehrony Srodowiska,

Protokolowala
Anna Broma Przewodniczacy Komisji

Radoslaw Dec
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